
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
PROTOKOLL  
Idrettsstyrets møte nr. 14, 30. mai 2024 (2023 - 2025)/ 
Scandic Parken/Ålesund 
 
 
Deltok:  
Arne Bård Dalhaug, Sondre Sande Gullord, Erik M. Unaas, Ole R. Jørstad, Astrid 
Strandbu, Elisabeth Faret, Sara Stokken Rott, Magnus Nedregotten, Åsmund 
Sæbøe, Astrid Uhrenholdt Jacobsen (bortsett fra sakene 124 c) og 125, med på 
Teams) og Kristin Kloster (bortsett fra sakene 124 c) og 125, med på Teams). 
 
Meldt fravær: Sebastian Henriksen, Marco Elsafadi og Mia Larsen Sveberg,  
 
Fra administrasjonen: Nils Einar Aas, Finn Aagaard og Magnus Sverdrup 
(referent).  
 
Presidenten åpnet idrettsstyremøte nr. 14 (2023-2025), 30. mai 2024,  
kl. 13.00.  
 
Møtet var vedtaksført.   
 
Det var ingen habilitetsinnsigelser knyttet til sakene som lå til behandling.  
 
 
 
 
 



Sak 119: Godkjenne innkalling, sakliste, protokoll og referat 
 
Vedtak:  

1. Innkallingen ble godkjent.   
2. Saklisten ble godkjent.   
3. Idrettsstyret godkjente protokollen fra idrettsstyremøte nr. 13 (2023-

2025), 7. mai 2024, med de endringer som fremkom i møtet. 
4. Idrettsstyret godkjente B-protokollen fra idrettsstyremøte nr. 13 (2023-

2025), 7. mai 2024, med de endringer som fremkom i møtet. 
5. Idrettsstyret tok referatet fra presidentskapets møte 16. mai 2024 til 

orientering. 
 
 
Sak 120: Idrettsmedisinsk etikkutvalg 
Generalsekretæren innledet til saken. 
 
Seniorrådgiver for etisk og trygg idrett i NIF, Julie Karima Berg, orienterte 
videre. 
 
Ved behandling av sak vedr. idrettsmedisinsk etikkutvalg i sak 90 i styremøte 
nr. 10 (2023-2025), 25 januar 2024, vedtok idrettsstyret å videreføre 
idrettsmedisinsk etikkutvalg i tråd med tidligere praksis, men med et noe 
begrenset arbeidsomfang enn tidligere.    
 
Idrettsstyret ga generalsekretæren og presidentskapet mandat til å finne 
aktuelle kandidater, herunder en utvalgsleder, til idrettsmedisinsk etikkutvalg 
for perioden frem 2025. 
 
Generalsekretærens innstilling til sammensetning av idrettsmedisinsk 
etikkutvalg er som følger: 

• Jorid Degerstrøm – leder 
• Svein Sandbo 
• Øyvind Sandbakk 
• Kjetil Borch 
• Marianne K. Stenslet 
• Ola Rønsen  
• Vigdis Holmeslett 
• Julie Karima Berg (sekretær) 

 
Vedtak: 
Idrettsstyret vedtok generalsekretærens foreslåtte sammensetning av 
idrettsmedisinsk etikkutvalg.   
 
 



Sak 121: Nytt nasjonalt toppidrettssenter 
Konstituert idrettspresident innledet til saken. 
 
Generalsekretæren orienterte videre. 
I og med at det nå foreligger en rammetillatelse for prosjektet med nytt 
nasjonalt toppidrettssenter, med tre års gyldighet fra og med 27. mars 2024, 
går arbeidet inn i en ny fase.  
 
Endelig klagefrist på gitt rammetillatelse var tre uker fra denne datoen. Oslo 
kommune mottok ingen innsigelser. 
 
Det var enighet om at en styringsgruppe for neste fases arbeid med denne 
saken, skal være administrativt sammensatt. Idrettsstyrets rolle i det videre 
arbeidet er å bidra i det politiske påvirkningsarbeidet i saken. 
 
Generalsekretærens innstilling til mandat for styringsgruppens er som følger: 

• Ha en virkeperiode for prosjektets fase 1. 
• Ha ansvar for at prosjektleder utarbeider grunnlag for offentlig 

anskaffelse av entreprenør for samspillsfase. 
• Ha ansvar for at det utvikles målpris som grunnlag for en eventuell KS2. 
• Bidra til å utvikle en finansieringsplan. Herunder politisk arbeid sammen 

med NIF (idrettsstyret og NIFs administrasjon). 
• Bidra til å utarbeide kommunikasjonsplan for prosjektet. 
• Forberede organisering av prosjektet før endelig kontraktsinngåelse med 

entreprenør for byggefase. 
• Vurdere alternative organisasjonsformer for prosjektets påfølgende 

faser, herunder relatert til håndtering av risiko. 
• Gjennom NIFs generalsekretær, sørge for at idrettsstyret holdes orientert 

underveis i arbeidet.  
• NIFs generalsekretær har mandat til å supplere styringsgruppens mandat 

ved behov. 
 
Generalsekretærens innstilling til sammensetning av styringsgruppen er som 
følger: 

• Bård Folke Fredriksen, leder  
• Nils Einar Aas, NIFs generalsekretær 
• Else Marthe Sørli Lybekk, ass. generalsekretær 
• Frida Blomgren, leder for Samfunnskontakt og idrettspolitikk i NIF 
• Lars Tore Ronglan, rektor Norges idrettshøgskole 
• Birgit Skarstein, utøverrepresentant med parakompetanse 
• Tore Øvrebø, toppidrettssjef  
• Prosjektleder fra Prodecon 

 
 



Vedtak: 
Idrettsstyret vedtok generalsekretærens forslag til mandat og sammensetning 
for styringsgruppen for nytt nasjonalt toppidrettssenter. 
  
 
Sak 122: Resolusjoner til Ledermøtet 2024 
Frida Blomgren innledet til, og videre orienterte i saken.  
 
Idrettsstyret har anledning til å fremme forslag til én eller flere resolusjoner på 
Ledermøtet. 
 
Idrettsstyret diskuterte hvilke resolusjoner som bør fremmes. 
 
Vedtak: 
Idrettsstyret vedtok å fremme forslag til resolusjoner, og ba 
redaksjonskomiteens leder, idrettsstyremedlem Astrid Strandbu, om å sluttføre 
arbeidet med disse. 
 
 
Sak 123: Søknad om godkjenning av ny idrett 
Konstituert idrettspresident innledet til saken. 
 
Generalsekretæren orienterte videre. 
 
Norges Svømmeforbund (NSF) har søkt om godkjenning av Beach vannpolo 
som ny idrett.  
 
Etter NIFs lov § 6-3 skal opptak av nye idretter godkjennes av idrettsstyret.   
 
Idrettsstyret avgjør om den nye aktiviteten er forenlig med NIFs formål og 
oppfyller lovens definisjon av idrett. Etter NIFs lov § 1-2 (1) er det tre vilkår som 
skal være oppfylt for at en aktivitet skal kunne godkjennes som idrett under 
NIF:   

• det er fysisk aktivitet av konkurranse-, trenings- og/eller 
mosjonskarakter,  

• aktiviteten er som konkurranseaktivitet målbar etter godkjent regelverk,  
• aktiviteten tilfredsstiller de etiske normer idretten i Norge bygger sin 

aktivitet på.  
 
I tillegg til kravene etter NIFs lov, har idrettsstyret i sin praksis lagt vekt på om 
særforbundet som søker opptak av den nye idretten, er å anse som den 
landsomfattende organisasjonen som organiserer den aktuelle idretten i Norge, 
og at særforbundet har en formell tilknytning til det internasjonale 
særforbundet som organiserer idretten. 



 
Generalsekretærens vurdering er at Beach vannpolo oppfyller idrettsbegrepet i 
NIFs lov § 1-2 (1), og er en ny aktivitet som ikke tidligere er godkjent av 
idrettsstyret. NSF har den formelle tilknytningen til det internasjonale forbundet 
som organiserer idretten, og kan anses som den landsomfattende 
organisasjonen som organiserer idretten i Norge pr. i dag. 
 
Vedtak: 
Idrettsstyret godkjente opptak av Beach vannpolo som ny idrett i Norges 
Svømmeforbund, jf. NIFs lov § 6-3.  
 
 
Sak 124: Orienteringssaker 

a) Internasjonal orientering 
Konstituert idrettspresident orienterte fra International Paralympic 
Committee (IPC) sin ekstraordinære generalforsamling, 17. mai 2024. 
 
Det lå to saker til behandling: 

• Adopsjon av IPCs reviderte klassifiseringskode. Denne ble vedtatt. 
• Sammensetning av IPCs styre - handlet i hovedsak om en 

minimumsgrense på fem Paralympians (personer som har deltatt i 
Paralympics) i styret. Dette ble ikke vedtatt. 

 
b) Krafttak for mangfold 
Idrettsstyret fikk en skriftlig orientering om status i arbeidet med Krafttak for 
mangfold, herunder knyttet til: 

• Støtte til særforbund 
• Pilotprosjekter 
• Verktøy 

 
c) Gjennomføring av Ledermøte 2024 
Idrettsstyret gjennomgikk planene for gjennomføringen av Ledermøtet 2024. 
 
d) Statusoppfølging av Idretten vil! 
Idrettsstyret fikk en skriftlig orientering om status i oppfølgingen av Idretten 
Vil! 
 
Når det gjelder idrettskretsene, så gjennomføres det denne våren kretsting 
der nye langtidsplaner vedtas. De nye strategiene til kretsene bygger på 
“Idretten vil”, vedtatt på Idrettstinget i 2023, og denne overordnede 
strategien finner man igjen som en rød tråd i kretsenes strategier. 
 



Blant særforbundene ser man det samme; deres langtidsplaner følger i stor 
grad Idretten Vil!, og brutt den ned til konkrete mål og planer for sin idrett 
eller sitt virkeområde. 
 
På ledermøtet vil det gjøres «dypdykk» i noen hovedprioriteringer i «Idretten 
vil», slik som f.eks. Anlegg og Like muligheter. 

 
e) Oppfølging av vedtak fra Idrettstinget 2023 - Tiltak mot økonomiske 

barrierer 
Idrettsstyret fikk en skriftlig orientering om status i arbeidet med 
oppfølgingen av tingvedtaket om tiltak mot økonomiske barrierer i idretten. 
 
Med ref. til sak 108 i styremøte nr. 13 (2023-2025), 7. mai 2023, har Deloitte 
fortsatt analysearbeidet av innsamlet materiale fra kartleggingen av 
kostnadsdrivere og utkast til en nasjonal tiltaksplan mot økonomiske 
barrierer helt frem til dags dato. Innspillene som kom i nevnte 
idrettsstyretmøte, er innarbeidet så langt det er mulig. 
 
Resultatet av kartleggingen, og utkast til tiltaksplan, vil bli presentert på 
Ledermøtet 2024.  
 
f) Oppfølging av vedtak fra Idrettstinget 2023 – Forenkling av 

idrettslagenes hverdag  
Idrettsstyret fikk en skriftlig orientering om status i oppfølgingen av vedtaket 
i tingsak nr. 18.7, «Forenkling av hverdagen i idrettslagene». 
 
Med ref. til vedtak i idrettsstyretmøte nr. 10 (2023-2025), sak nr. 84, 25. 
januar 2024, har styringsgruppen for dette arbeidet igangsatt sitt arbeid, og 
vil i det videre følge opp innspill fra Ledermøtet. På bakgrunn av det, vil 
generalsekretæren legge frem en sak om forenkling av idrettslagenes 
hverdag i idrettsstyrets møte nr. 15.  
 
Idrettsstyret fikk gjennom den skriftlige orienteringen en statusoppdatering 
knyttet til: 

• Hovedfunn fra innsiktsfase 
• Utvikling av tiltak i sprint-uke 
• Forenkling av hverdagen i idrettslagene på Ledermøtet 

 
g) Oppfølging av vedtak fra Idrettstinget 2023 – Godt styresett i NIF  

Idrettsstyret fikk en kort skriftlig orientering knyttet til oppfølgingen av 
tingvedtaket vedr. godt styresett i NIF.  
 



Utvalget som følger opp saken er i gang med sitt arbeid, og har sendt ut en 
spørreundersøkelse til organisasjonen.  
 
Leder av utvalget, friidrettspresident Anne Farseth, vil gi en kort 
løypemelding på utvalgets arbeid på Ledermøtet 2024. 
 
 
h) NIFs lov kapittel 14 – idrettens markeds- og rettighetsbestemmelser  

Idrettsstyret fikk en skriftlig orientering om arbeidet med å følge opp sak 101 
fra styremøte nr. 11 (2023-2025), 20. mars 2024, som omhandler en 
gjennomgang av NIFs lov kapittel 14. 

Norges Skiforbund har nedsatt et eget utvalg som nylig har avsluttet sitt 
arbeid knyttet til NIFs lov kapittel 14 og landslagsutøveres image rights.  

NIFs administrasjon vil ta med seg deres erfaringer inn i NIFs arbeid, og vil 
komme tilbake til idrettsstyret når det er innhentet innspill til kapittel 14 også 
fra andre særforbund, utøvere og deres representanter.   

 

i) Prosess - høring endring av spillemiddelregelverket 

Idrettsstyret fikk en skriftlig orientering om oppfølgingen av høringen i regi 
av Kultur- og likestillingsdepartementet (KUD) om «Forslag til endringer i 
spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk aktivitet». Høringsfristen 
er 20. september 2024. 

Både anleggspolitisk utvalg og NIFs administrasjon er ikke tilfreds med det 
fremlagte forslaget og mener det vil bidra til å redusere anleggsbyggingen. 
Dette er medelt KUD. 

Det er spesielt tre forhold som er svært uheldige og vil bidra til redusert 
anleggsbygging fremover:  

• Det slås fast at det er spillemidlene som er statens viktigste 
virkemiddel innenfor anleggsområdet og de vil ikke gå videre med vårt 
forslag om å etablere en løsning som kan bidra til at spillemidlene 
utbetales raskere, eller tilføre ordningen midler på annen måte. 
Høringsnotatet nevner heller ikke vårt ønske om at idrettsanlegg 
skulle få en større plass i Enovas tilskuddsordninger. 

• Det slås fast at ordningen ikke er rettighetsbasert, og KUD foreslår at 
det kun kan søkes om spillemidler tre ganger. Dersom en søknad ikke 
har blitt innvilget i løpet av tre søknadsrunder vil omsøkte anlegg bli 



vurdert til å være et «ikke prioritert anlegg» og det vil ikke motta 
spillemidler. 

• KUD kommer ikke til å endre tilskuddssatsene for noen 
idrettsanleggstyper før etterslepet er fjernet. Dette betyr at 
spillemiddelandelen og dermed spillemidlenes betydning for å utløse 
anleggsbygging reduseres og anleggseiers kostnader øker. 

Skal idretten få gjennomslag for våre forslag er det viktig at hele 
organisasjonen står samlet, noe som vil kreve et omfattende 
involveringsarbeid både internt i idretten og eksternt. Anleggspolitisk 
utvalg vil være sentrale i dette arbeidet. 

 
Sak 125: Eventuelt 
Det forelå ingen saker til eventuelt. 
 
 
 
Neste ordinære styremøte er 25. juni 2024. 
 
 
 


